



THE TITLE SHOULD BE CONCISE, INFORMATIVE AND CLEAR, ALLOWED TO INCLUDE A SUBTITLE NO MORE THAN 14 WORDS

يجب أن يكون العنوان موجزًا وغنيًا بالمعلومات وواضحًا، ويُسمح بإضافة عنوان فرعي لا يزيد عن 14 كلمة

(Center, Bold, Book Antiqua 12 pt, Arabic font sakkal majalla 16 pt)

Anshar Zulhelmi¹, Akmal Fajri², Azhari³ (10 pt)

¹Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Adab and Humanities, UIN Ar-Raniry Banda Aceh (8 pt)

²Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Adab and Culture sainece, UIN Sunan Kalijaga Yogyakarta

³Department of Linguistic, Faculty of Social Sciences and Humanities, National Universiti of Malaysia, Malaysia

Email: anshar.zulhelmi@ar-raniry.ac.id, akmalfajri11@gmail.com, azhari.ue.org@gmail.com

NO. HP/WA: +62xxx xxxx xxxx

Article Info	Abstract (10 PT) (Arabic font Sakkal Majalla 12 pt, 1 spasi)
Article history: Received mm dd, yyyy Revised mm dd, yyyy Accepted mm dd, yyyy	The abstract should be between 100-200 words, independent of the main text, and provide an overview of the problem, methods, main findings, and conclusion. References should be avoided, and standard terminology should be used while uncommon abbreviations must be defined.
Keywords: First keyword Second keyword Third keyword Fourth keyword Fifth keyword	تجريد يجب أن يكون الملخص بين 100-200 كلمة، مستقلاً عن النص الرئيسي، ويقدم لمحة عامة عن المشكلة، المنهجية، النتائج الرئيسية، والاستنتاج. يجب تجنب الإشارة إلى المراجع، واستخدام المصطلحات القياسية، وتوضيح الاختصارات غير الشائعة عند استخدامها.
: الكلمات المفتاحية الكلمة الأولى الكلمة الثانية الكلمة الثالثة الكلمة الرابعة الكلمة الخامسة	Abstrak Abstrak harus berisi antara 100-200 kata, terpisah dari teks utama, dan memberikan gambaran umum tentang masalah, metode, temuan utama, dan kesimpulan. Referensi harus dihindari, dan istilah standar harus digunakan, sementara singkatan yang tidak umum harus didefinisikan.
Kata kunci: Pertama Kedua Ketiga Keempat Kelima	

This is an open access article under the [CC BY-SA](https://creativecommons.org/licenses/by-sa/4.0/) license.



Submitted articles should provide a critical perspective on contemporary works and contribute to current debates within contemporary literature, comprising semiotics, critical discourse analysis, descriptive qualitative, content analysis, or textual analysis.

Articles have not been published or accepted for publication or being considered for publication elsewhere. The body of the article should be approximately 3000-7000 words in length including the references. **The article is written in English using Microsoft Word in 1.5 line spacing, 11pt Book Antiqua, in Arabic using Microsoft Word in 1 line spacing, 14pt Sakkal Majjalla, and paragraph justify.** The body of the article consists of several sections (Introduction, Methods, Finding and Discussion, Conclusion, Acknowledgement, References). The articles must be free from any practice of plagiarism maximum 20%. Otherwise, it will be rejected without further considerations.

Top margin : 2.5 cm

Left margin : 2.5 cm

Bottom margin : 2.5 cm

Right margin : 2.5 cm

A. Introduction (11 pt) / مقدمة (Arabic font Sakkal Majalla 14 pt)

The introduction should not exceed 20% of the manuscript. It must provide the research background, objectives, significance, and literature review. It should highlight research gaps and the novelty of the study, supported by references to previous research.

يجب ألا تتجاوز المقدمة 20% من المخطوطة. يجب أن تقدم خلفية البحث، الأهداف، الأهمية، ومراجعة الأدبيات. ينبغي إبراز فجوات البحث وجدة الدراسة، مع الإشارة إلى الأبحاث السابقة لدعم المعلومات.

B. Research Methods / منهج البحث (Arabic font Sakkal Majalla 14 pt)

This section should not exceed 10% of the manuscript. It describes the research approach, subjects, procedures, data collection techniques, and data analysis methods. Ethical approval codes should be included if human or animal subjects are involved.

يجب ألا تتجاوز هذه الفقرة 10% من المخطوطة. يجب أن تتضمن منهج البحث، المشاركين، الإجراءات، تقنيات جمع البيانات، وأساليب تحليلها. يجب تضمين رموز الموافقة الأخلاقية إذا كانت الدراسة تشمل البشر أو الحيوانات.

C. Result and Discussion / نتائج البحث والمناقشة (Arabic font Sakkal Majalla 14 pt)

This section should cover at least 60% of the manuscript. The results should be presented in tables, graphs, and clear narratives. The discussion must analyze the results in relation to existing theories and prior research, following APA 7th edition citation style.

يجب أن تشغل هذه الفقرة ما لا يقل عن 60% من المخطوطة. يجب تقديم النتائج في جداول ورسوم بيانية وسرد واضح. يجب أن تناقش النتائج بالاستناد إلى النظريات السابقة والأبحاث السابقة، مع اتباع نمط الاقتباس وفقاً لـ APA الإصدار السابع.

1. Results / النتائج

This section summarizes the key findings of the research without interpretation. The data should be clearly presented using **tables, figures, or structured headings** to enhance clarity. The findings should address the research objectives and highlight significant linguistic, literary, or cultural aspects related to Arabic studies. Each subsection should provide a specific aspect of the results, ensuring that redundancy is minimized.

يُلخّص هذا القسم النتائج الرئيسية للبحث دون تفسير. يجب عرض البيانات بوضوح باستخدام الجداول، الرسوم البيانية، أو العناوين المنظمة لتعزيز الوضوح. ينبغي أن تعكس النتائج أهداف البحث وتسلط الضوء على الجوانب اللغوية، الأدبية، أو الثقافية المهمة المتعلقة بالدراسات العربية. يجب أن يركز كل قسم فرعي على جانب محدد من النتائج، مع تجنب التكرار غير الضروري.

2. Discussion / المناقشة

The discussion should provide an in-depth interpretation of the results, explaining their significance within the broader context of Arabic linguistics, literature, and philology. The findings should be analyzed in comparison to previous research, highlighting new insights and confirming or challenging established theories. The extent to which the research objectives have been achieved should be explicitly stated, ensuring that the study's contributions to the field are well articulated. Any limitations of the study, whether methodological, data-related, or theoretical, should be acknowledged to maintain transparency. Furthermore, the discussion should explore the implications of the findings for future research, suggesting directions for further studies that could build on the current work. Additionally, practical applications of the results in academic, educational, or literary fields should be outlined to demonstrate their broader relevance. A well-structured discussion ensures that the research

findings are not only clearly understood but also positioned effectively within the academic discourse of Arabic language and literature studies.

يجب أن يوفر قسم المناقشة تفسيراً معمقاً للنتائج، موضعاً أهميتها في السياق الأوسع لعلم اللغة العربي والأدب والفيلولوجيا. ينبغي تحليل النتائج بالمقارنة مع الأبحاث السابقة، مع تسليط الضوء على الرؤى الجديدة وتأكيد أو تحدي النظريات القائمة. يجب توضيح مدى تحقيق أهداف البحث بشكل صريح، مما يضمن التعبير الجيد عن مساهمة الدراسة في المجال. يجب الاعتراف بأي قيود في الدراسة، سواء كانت منهجية، أو متعلقة بالبيانات، أو نظرية، للحفاظ على الشفافية. علاوة على ذلك، يجب أن تستكشف المناقشة تداعيات النتائج على البحث المستقبلي، مع اقتراح اتجاهات لدراسات أخرى يمكن أن تبني على هذا العمل الحالي. بالإضافة إلى ذلك، ينبغي توضيح التطبيقات العملية للنتائج في المجالات الأكاديمية والتعليمية أو الأدبية لإبراز أهميتها الأوسع. يضمن النقاش المنظم جيداً أن يتم فهم نتائج البحث بوضوح وأن يتم وضعها بشكل فعال داخل الخطاب الأكاديمي لدراسات اللغة العربية والأدب.

D. Conclusion / خلاصة البحث (Arabic font Sakkal Majalla 14 pt)

The conclusion should be no more than 5% of the manuscript. It should synthesize the key findings, explain research implications, and suggest future research directions. The conclusion should be in paragraph format, not bullet points.

يجب ألا يتجاوز الاستنتاج 5% من المخطوطة. يجب أن يلخص النتائج الرئيسية، يوضح تداعيات البحث، ويقترح اتجاهات البحث المستقبلية. يجب كتابته في شكل فقرة، وليس كنقاط.

Bibliography / المراجع (Arabic font Sakkal Majalla 14 pt)

The references must follow the APA 7th Edition format. Every citation in the manuscript must be included in the reference list, and all references listed must be cited in the manuscript.

يجب أن تتبع قائمة المراجع تنسيق APA الإصدار السابع. يجب أن تُدرج جميع الاقتباسات المذكورة في النص في قائمة المراجع، كما يجب أن تكون جميع المراجع المذكورة قد تمت الإشارة إليها في النص.

English References:

- Smith, J. (2020). *Research Methods in Social Sciences*. Oxford University Press.
- Doe, J., & Roe, P. (2019). The impact of social media on communication. *Journal of Modern Studies*, 35(2), 45-60. <https://doi.org/xxxxx>

Ali, A. (2018). The role of technology in education. *Proceedings of the International Conference on Education and Technology*, 23-29.

World Health Organization. (2021). COVID-19 updates. Retrieved from <https://www.who.int/covid-19>

المراجع العربية:

الغزالي، أبو حامد. (1998). إحياء علوم الدين. دار المعرفة.
ابن خلدون، عبد الرحمن. (2005). تطور المجتمعات العربية. مجلة الدراسات الإسلامية، 45(2)،
145-123.

الكندي، يوسف. (2012). تأثير التكنولوجيا على التعليم. وقائع المؤتمر الدولي للتعليم والتكنولوجيا،
52-45.

منظمة الصحة العالمية. (2021). تحديثات كوفيد-19. تم الاسترجاع من
<https://www.who.int/covid-19>